
پرسپولیس عصر دیروز و در هفته سیزدهم لیگ برتر برابر مس رفسنجان درحالی که 

به نظر نمی رسید کار سختی برای کسب 3 امتیاز داشته باشد با نتیجه 3 بر یک 

شکست خورد تا اوضاع برای این تیم و سرمربی اسپانیایی اش بحرانی تر شود. 

جولانی)4(، شولز)34( و علی نژاد)11+90( برای مس و علیپور)78-پنالتی( 

برای شاگردان گاریدو گل زدند تا این تیم نتواند از لغزش دیگر مدعیان قهرمانی به 

خوبی استفاده کند؛ چراکه در همین روز تراکتور با یک گل به شمس آذر باخت و 

سپاهان نیز برابر گل گهر با تساوی یک – یک متوقف شد. در چنین اوضاعی بعید 

است گاریدو برف تهران را ببیند و اگر در آخرین ساعت شب گذشته از کار برکنار 

نشده باشد شاید در روزهای آینده این اتفاق رخ دهد. 

  تمدید با اورونوف؟
اوســـتون اورونوف پنجشنبه شب با حضور در یک برنامه تلویزیونی با یک خبر 

خوب برای هواداران پرسپولیس، آن ها را تا حدی غافلگیر کرد. او گفت که تا دو 

سه روز آینده قراردادش را با این باشگاه تمدید خواهد کرد و حالا همه منتظرند این 

اتفاق رخ دهد. مطرح شدن این خبر قبل از توافق نهایی طرفین تا حدودی جالب 

بود اما به هر شکل این اتفاق افتاد و در شرایط فعلی هواداران این تیم منتظرند تا 

رضا درویش به وعده اش عمل کند. در این راستا در یکی دو روز اخیر خبر هایی 

هم به گوش رسید که در نوع خودش جالب توجه بود. ازجمله اینکه عنوان شده 

اورونوف با مبلغ یک میلیون دلار حاضر شده قراردادش را با پرسپولیس تمدید 

کند درحالی که قرارداد این فصل او نزدیک به 800 هزار دلار بود. در حال حاضر 

بیشترین دستمزد را در پرسپولیس لوکاس ژوائو دریافت می کند که مبلغ قراردادش 

حدود 850 هزار دلار با چند آپشن است و در چنین شرایطی نمی توان تصور کرد 

که اورونوف با یک میلیون دلار حاضر شده برای دو فصل آینده )سالی یک میلیون 

دلار( در جمع سرخپوشان ماندنی شود. طبق اطلاعات دریافتی ما اورونوف برای 

یک فصل درخواست قرارداد دو میلیون دلاری داشته و در کنار این قضیه ایجنت 

او خواستار اضافه شدن چند بند هم در قراردادش شده است. از بند های مهم آن 

می توان به حق فسخ، پاداش های ویژه برای قهرمانی، پاس گل، گل و.... اشاره 

کرد که طرفین هنوز در مورد دو سه بند به توافق نرسیده اند. این مذاکرات همچنان 

ادامه دارد و اگر نتیجه بخش باشـــد باشگاه پرسپولیس بلافاصله این موضوع را 

اطلاع رســـانی خواهد کرد. ناگفته نماند یک سری از بند هایی که قرار است در 

قرارداد اورونوف گنجانده شود باید به تأیید هیئت مدیره هم برسد، از این جهت که 

ممکن است مشکلاتی را در آینده برای این باشگاه با تغییر مدیریت به وجود آورد. 

احتمال خیلی زیاد تا پایان این هفته تکلیف اورونوف با پرسپولیس مشخص شود. 

  مورد عجیب درباره سهامداران
باشگاه پرسپولیس در اوایل امسال به کنسرسیوم بانک ها واگذار شد و بر اساس این 

واگذاری بانک شهر 30 درصد، بانک های تجارت و ملت 20 

درصد و بانک های صادرات، اقتصاد نوین و رفاه هر کدام 

5 درصد از سهام باشگاه پرسپولیس را خریداری کردند 

تا به این ترتیب 85 درصد از سهام سرخ های پایتخت به 

این بانک ها واگذار شود. 10 درصد سهام باشگاه 

نیز پیش از این از طریق فرابورس به هواداران واگذار شده بود. در طول این 7،8 

ماه اخیر بانک هایی که سهام بیشتری را خریداری کرده بودند مبالغی را در مقاطع 

مختلف به باشگاه پرسپولیس پرداخت کردند تا این باشگاه بتواند در فصل نقل 

و انتقالات فعالیت مثبتی داشـــته باشد و در ادامه نیز پرداختی های بازیکنان و 

مربیان تیم هم به موقع پرداخت شـــود. اتفاقی که رخ داد و بانک شهر، ملت و 

تجارت بیشترین پرداختی ها را به باشگاه پرسپولیس داشتند. اما این پرداختی آیا 

در راستای کمک به باشگاه پرسپولیس در جهت امور جاری اش بوده است یا اینکه 

به شکل وام در اختیار این باشگاه قرار گرفته است. یکی از 

مسئولان باشگاه در این مورد به »فرهیختگان« گفت: »تا 

آنجا که مطلع هستم این بانک ها 

هر پرداختی به باشـــگاه 

پرســـپولیس 

داشته اند به صورت وام بوده است. اینکه این بانک ها به عنوان سهامدار این پول ها 

را به شـــکل وام به باشگاه داده اند برای خود ما هم جای ابهام دارد که امیدواریم 

مسئولانه مربوطه راجع به آن توضیح دهند. به هر جهت این موضوع می تواند در 

آینده به بدهی های پرسپولیس اضافه کند و مشکلاتی جدی را به همراه داشته باشد.« 

  پرسپولیس برنامه ای برای جذب زاهدی ندارد
شـــهاب زاهدی در مصاحبه اخیر تلویزیونی خود مدعی شد که حدود 10 روز 

دیگر به عنوان بازیکن آزاد می تواند تیم جدید خود را معرفی کند. همین اظهارنظر 

کافی بود تا در فضای مجازی صحبت های زیادی درمورد بازگشـــت زاهدی به 

جمع سرخپوشان مطرح شود. در همین راستا باخبر شدیم که باشگاه پرسپولیس 

تا الان هیچ برنامه ای برای جذب زاهدی ندارد و بســـیار بعید است که بخواهد 

در این مورد تغییر موضع دهد. زاهدی فصل گذشته برای یک نیم فصل پیراهن 

پرســـپولیس را بر تن کرد که در 22 بازی آمار 7 گل و 2 پاس گل در کارنامه اش 

ثبت شد. درحالی که در جی لیگ آمار گلزنی اش 9 گل در 31 مسابقه بود. ناگفته 

نماند که او با اصرار خودش از پرسپولیس جدا و راهی فوتبال ژاپن شد و بابت این 

انتقال نیز مبلغی به پرسپولیس رسید. 

  گاریدو مهاجم خارجی معرفی می کند
سرمربی اسپانیایی پرسپولیس برای اینکه بتواند تیمش را تا پایان فصل در کورس 

قهرمانی نگه داشته و در لیگ نخبگان هم در جمع تیم های صعود کننده قرار دهد 

به دنبال جذب یک مهاجم خارجی است. او تا پیش از شکست دیروز و متزلزل 

شـــدن موقعیتش چند مهاجم را زیر نظر گرفته و به  دنبال این بود که نام آنها را به 

باشگاه پرسپولیس معرفی کند تا برای جذب آن ها اقدام شود. گاریدو مهاجمی را 

می خواهد که در مواقع لزوم بتواند از او در کناره ها هم استفاده کند. در حال حاضر 

پرسپولیس 5 بازیکن خارجی در اختیار دارد و یکی از سهمیه هایش نیز به خاطر 

نبیل باهویی سوخت. از این رو اگر قرار باشد پرسپولیس یک مهاجم خارجی در 

نیم فصل جذب کند باید یکی از خارجی های فعلی خود را کنار بگذارد. هرچند 

این باشگاه و چند باشگاه دیگر خواهان افزایش سهمیه بازیکنان خارجی هستند 

و سازمان لیگ قرار است به زودی در این مورد تشکیل جلسه داده و در صورت 

امکان یک سهمیه برای جذب بازیکن خارجی به باشگاه ها اضافه کند.

مربی اسپانیایی با باخت بدش جلوی مس بعید است برف تهران را ببیند

سقوط گاریدو به دست جولانی و رفقا
اختلاف پرسپولیس با ایجنت اورونوف بر سر بند های قرارداد
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رقابت های والیبال قهرمانی باشگاه های جهان در شرایطی هفته گذشته در 

برزیل به پایان رسید که تیم فولاد سیرجان با برتری 3 بر 2 مقابل لوبه ایتالیا در 

دیدار رده بندی موفق شد در سکوی سوم جهان قرار بگیرد. این در شرایطی بود 

که از آخرین افتخارآفرینی باشگاه های کشورمان در این مسابقات 14 سال 

گذشته بود و تیم فولاد توانست دستاورد تیم پیکان در سال 2010 را دوباره 

تکرار کند. بهروز عطایی پس از تجربه سخت هدایت تیم ملی والیبال، در 

یک سال گذشته موفق شد با هدایت تیم فولاد سیرجان علاوه بر قهرمانی در 

لیگ برتر و جام باشگاه های آسیا این بار در مسابقات قهرمانی باشگاه های 

جهان نیز افتخارآفرینی کند تا به نوعی اعاده حیثیتی دوباره داشته باشد. عطایی 

در گفت وگو با »فرهیختگان« درخصوص رقابت های والیبال باشگاه های 

جهان، تأثیر سکوی قهرمانی این تیم در آینده والیبال ایران، فشار های دوران 

مربیگری در تیم ملی و همچنین مربیان خارجی والیبال ایران در سالیان اخیر 

صحبت کرد که در ادامه از نظر می گذرانید.

رقابت های والیبال باشگاه های جهان را چگونه ارزیابی کردید؟ 

مسابقات باشگاه های جهان بالاترین سطح برگزاری مسابقات والیبال در سطح 

باشگاهی است و تیم های گزینش شده از قاره ها انتخاب می شوند و به نوعی المپیک 

باشگاهی در جهان است. مسابقات بسیار فشرده و سخت بود. فکر می کنم تیم 

ما در بازی اول مقابل لوبه ایتالیا که شروع مسابقات بود، تکلیف صعود خود را 

مشخص و به گونه ای بازی کرد که خود را یکی از مدعیان صعود به جمع چهار 

تیم معرفی کرد. بازی با لوبه بسیار سخت و پرفشار بود و خوشبختانه بچه   ها از این 

بازی سربلند بیرون آمدند و استارت صعود را زدند. دو دیدار بعدی مرحله گروهی 

به نسبت بازی مقابل لوبه آسان تر بود و ما برابر الاهلی که شاکله تیم مصر را داشت 

با نتیجه 3 بر صفر پیروز شدیم و در بازی آخر نیز مقابل پرایا کلوب برزیل سه بر 

صفر به پیروزی رسیدیم. در مرحله نیمه نهایی به مصاف ساداکروزیرو برزیل رفتیم 

که تیم بسیار قدرتمندی است و در رقابت های امسال برای پنجمین بار به عنوان 

قهرمانی باشگاه های جهان رسید. این نشان می دهد این تیم بسیار با ریشه است 

و شکست دادنش کار بسیار سختی است. البته ما می توانستیم بازی را به ست 

پنجم بکشانیم، اما تجربه بیشتر این تیم در این سطح از مسابقات بر ما چربش 

داشـــت و اجازه نداد امتیازات کلیدی را به دست بیاوریم. در بازی رده بندی برای 

دومین بار مقابل لوبه به میدان رفتیم و درحالی که خیلی ها اعتقاد داشـــتند بازی 

نخست را با چاشنی شانس و خوش اقبالی به پیروزی رسیدیم، دوباره ثابت کردیم 

علی رغم اینکه لوبه پرمهره تر، باکیفیت تر و قدرتمندتر بود، ما با حمیت و تلاش 

خودمان توانستیم کاستی فنی را پوشش بدهیم و با جنگندگی فراوان بازی را به نفع 

خودمان به پایان ببریم. این عنوان سومی و افتخار جای تبریک به جامعه والیبال 

و مردم خوب کشورمان دارد. 

دستاورد تیم شما از جهتی ارزشمندتر می شود که پس از مدتی افول والیبال 

ایران، در این مســـابقات پس از 14 سال و برای دومین بار یک تیم ایرانی 

توانست روی سکو قرار بگیرد. آیا به اندازه کافی به این دستاورد پرداخته شد؟ 

 همین است و حتی افرادی که تعقیب کننده والیبال هستند فقط این رشته را 
ً
اصولا

در سطح ملی دنبال می کنند. این در شرایطی است که ساختار ملی والیبال ما در 

باشگاه ها شکل می گیرد و هیچ مربی ای در دنیا نمی تواند یک تیم ملی را بدون 

باشگاه ها و با یک ماه تمرین به آمادگی برساند یا ویژگی ذهنی و فیزیکی بازیکنان 

را تغییر بدهد. باشگاه ها باید بازیکنان را شکل بدهند، بسازند و آماده کنند تا در 

یک فرایند 20 تا 40 روزه مربیان تیم ملی بتوانند بازیکنان را هماهنگ کرده و به 

شرایط مدنظر برسانند. دلیل اصلی افت والیبال ما در سالیان اخیر نیز به خاطر افت 

باشگاه ها بود و کمتر به آن پرداخته شد. در سالیان اخیر تنها چیزی که در سطح 

ملی تغییر کرد فقط سرمربی تیم ملی بود. مگر می شود در ورزش شکست بخورید 

و فقط ســـرمربی دخیل باشد؟ بازیکن، سرپرست، تدارک، پزشک و فدراسیون 

دخیل نباشند؟ ما فقط صورت مسئله را درتمامی این سال ها پاک کرده ایم و از دوره 

مرحوم حسین معدنی و ولاسکو پیگیری کنید، می بینید که تیم نتیجه نگرفت و 

معدنی رفت و ولاســـکو آمد. ولاسکو رفت، کواچ آمد، کواچ رفت، لوزانو آمد، 

لوزانو رفت، کولاکویچ آمد و فقط یک نفر عوض شد و نه رئیس، نه سرپرست 

و نه بازیکن مورد مؤاخذه قرار نگرفتند. شما وقتی موفق می شوید که یک گروه 

کاری شـــما را به موفقیت می رسانند و در شکست نیز یک گروه کاری محتمل 

شکست می شوند و این گونه نیست که مقصر همه چیز سرمربی باشد. در حال 

حاضر شرایط همین است و اگر نگرش رسانه ها، صدا وسیما و فضای مجازی 

را مشاهده کنید، همیشه دنبال یک مربی خوب می گیرند. در حالی که مشکل 

ما با یک مربی خوب حل نمی شود. درنتیجه در سالیان اخیر به دلیل پایین آمدن 

کیفیت باشگاه ها و همچنین پراکنده شدن بسیاری از بازیکنان ما در باشگاه های 

خارجی متوسط که به خاطر پول از مملکت خارج شدند، در سطح ملی دچار 

افت شدیم. بازیکنی مثل پوریا خانزاده درست است که به باشگاهی مثل لوبه 

 بازی نمی کند. او چگونه می خواهد با این شرایط به 
ً
ایتالیا رفته است، اما اصلا

تیم ملی کمک کند؟ همانطور که در فوتبال زمانی که جهانبخش باشگاه نداشت 

بسیاری اعتقاد داشتند به درد تیم ملی نمی خورد. در والیبال ما بازیکن به باشگاهی 

 بازی به او نمی رسد و اسمش هم لژیونر است. 
ً
می رود که اصلا

به نظر شما فدراسیون باید سیاستی برای حضور بازیکنان در باشگاه های 

خارجی تعیین کند؟ 

صددرصد باید اینطور باشد. در حال حاضر حدود 40،50 بازیکن ما بیرون از 

ایرانند و با افتخار این را می گوییم، اما چندنفرشان به تیم ملی منفعت می رسانند؟ 

شاید تنها امین اسماعیل نژاد و میلاد عبادی پور بتوانند کمک کنند و بقیه به صرف 

حضور در لیگ های خارجی نمی توانند. فکر می کنم باید سیاست های متفاوت تر 

را تعریف کنیم. وقتی بحث اتاق فکر به وجود می آید، باید از دایره بسته و موضوع 

مشخص خارج شویم. حداقل در 10 جلسه کمیته فنی حضور داشتم و به نظرم از 

این جلسات خروجی بیرون نمی آید، چون فقط کلی گویی است. والیبال باشگاهی 

ما به تیم ملی بسیار می تواند کمک کند. زمانی که ولاسکو و کواچ در تیم ملی بودند 

در لیگ ما مسابقاتی فوق العاده و در سطح بالا برگزار می شد. هم بازیکنان خارجی 

قابل قبول در لیگ بودند و هم بازیکنان درجه یک در تیم ملی بازی می کردند. 

پس از این عنوان ســـومی فولاد می تواند از جنبه های مختلف به والیبال ما 

کمک کند؟ 

 همین طور است. این نتیجه از سال 2021 بهترین نتیجه والیبال ملی ما بود. 
ً
قطعا

سال 2020 لیگ ملت ها تعطیل بود و برگزار نشد. در سال 2021 موفق نبودیم و 

در سال 2022 که سرمربی تیم ملی بودم در لیگ ملت ها هفتم شدیم و به جمع 

هشـــت تیم برتر صعود کردیم، اما در سالیان بعد موفق نبودیم. فکر می کنم این 

عنوان سومی می تواند به ما ندا را بدهد که ظرفیت والیبال ما پایین نیست و بدون 

اینکه توقع قهرمانی جهان داشته باشیم باید به عنوان ظرفیت معقول به آن نگاه کرد. 

 فشار زیادی را تحمل کردید و حتی 
ً
در مقطع حضور شما در تیم ملی واقعا

جدایی شما می توانســـت در آینده مربیگری تان تأثیرگذار باشد و شما را 

خانه نشین کند. فکر نمی کنید انتقادات بسیار بی رحمانه ای را تحمیل کردید؟ 

می دانستم چه اتفاقاتی افتاد و چه موضوعاتی رقم خورد و آگاه بودم، اما می دانستم 

که بر خواهم گشـــت و می دانستم مشـــکلات به خاطر ضعف فنی ام نیست. 

بلافاصله نیز این موضوع ثابت شـــد و در یک سال بعد از جدایی از تیم هرچه 

جام در ایران بود تیم من به دست آورد. در حالی که در طول این یک سال رشد 

فنی و کیفی نداشتم و همان آدم بودم و فقط یک مقدار پخته تر، با حوصله تر و 

با آرامش بیشـــتر کار کردم. در فولاد سیرجان موفق بودیم چون جنس مدیریت 

از بالا به پایین درست بود. در آن مقطع چشم مدیران فدراسیون به رسانه ها بود 

و رســـانه ها خط و ربط می دادند و فدراسیون ما یک فدراسیون رسانه ترس شده 

بود که خیلی خطرناک است. کار درست همیشه باید درست انجام شود و کار 

غلط همیشـــه غلط است. علی رغم احترام برای همه مدیران فدراسیون، در تیم 

ملی خطوط قرمز وجود نداشت. 

یعنی اعتقاد دارید به سمت بازیکن سالاری رفتیم؟ 

آن ها رفتند و من نرفتم. با هر بازیکنی برخورد می کردم یک سری رسانه علیه من از 

آن ها مصاحبه می گرفتند و این اتفاق با هدایت پشت پرده ای بود. معنوی نژاد خط 

خورد با او علیه من مصاحبه کردند، عبادی پور خط خورد این اتفاق دوباره تکرار 

شد و همه را به سمت کادرفنی کشاندند. به بازیکن اجازه نمی دادم کار اضافه انجام 

بدهد، اما علیه من جو درست کردند. این ها موضوعاتی بود که در آینده روشن 

شـــد. در حال حاضر نیز اعتقاد دارم که اگر در آن فضا جلو برویم باز هم نتیجه 

نخواهیم گرفت. این موضوعات وجود داشت و سعی کردم روی خودم کار کنم 

و جواب کسی را ندهم و در عمل نشان دهم چقدر کار بلد هستم یا بلد نیستم. 

خوشبختانه در باشگاه های آسیا و جهان موفق بودیم و در حال حاضر نیز تقوی 

به عنوان رئیس فدراسیون یک مدیر جوان و کارآمد است و هوشمندی قابل قبولی 

دارد و اهل مشورت است، اما یک سری چهارچوب ها باید در والیبال ما تغییر کند 

تا جلو برویم. در حال حاضر زمان این تغییر نگرش است و اگر این تغییرات را 

ندهیم مسیر ما همان مسیر خواهد شد که در گذشته بود. 

پس از اســـتعفای شما قرار بود مربیان بزرگی جایگزین شما شوند. به نظر 

شما این اتفاق افتاد؟ 

خوشبختانه مردم می فهمند و می دانند نتایج این مربیان وقتی از ایران رفتند چگونه 

بوده اســـت. ولاسکو تنها مربی ای بسیاربزرگی بود که به والیبال ما آمد و کمک 

کرد. کواچ چه کاری در والیبال دنیا کرد؟ کولاکویچ با صربســـتان چه کار کرد؟ 

لوزانو، آلکنو و پیاتزا در حال حاضر کجا هستند؟ آلکنو مربی بزرگی بود، اما در 

آن مقطع به درد والیبال ما نمی خورد. 

به نظر شما پیاتزا چقدر می تواند به ما کمک کند؟ 

 نمی دانم و نمی خواهم اظهار نظر جدی بکنم، اما فکر می کنم والیبال ما 
ً
واقعـــا

امروز به یک مربی بسیار بسیار بزرگ نیاز دارد. شاید به خاطر محدودیت ها برخی 

کار ها را نمی توانیم انجام بدهیم. 

ظرفیت حضور چنین مربی ای وجود دارد؟ 

سخت است و به نظرم به راحتی نیست. اگر ولاسکو یک روزی وارد والیبال ما شد 

به خاطر پتانسیل بازیکنانی نظیر سعید معروف، محمد موسوی، عادل غلامی و 

یک سری اعضای تیم جوانان مثل شهرام محمودی، امیر غفور و فرهاد قائمی بود 

که ویژگی رشد داشتند و او این ها را بررسی کرد. ولاسکو آمد و تحولی به والیبال 

ما داد. شاید امروز چنین بازیکنانی در والیبال ما دیده نشود. مربی برای حضور در 

چنین جایی دو بحث دارد؛ یا می خواهد کار سطح بالایی ارائه بدهد یا می خواهد 

 تمام مربیانی که پیشنهاد ما را زود 
ً
پول بگیرد. ما که خیلی پول نمی دهیم و تقریبا

می پذیرفتند یا پیغام می دادند، مربیانی بودند که تیم ملی نداشتند. یک مربی ما 

نداشتیم که تیم ملی داشته باشد یا پیشنهادی داشته باشد و بگوید ول می کنم و به 

ایران می آیم. این موضوع کار را برای انتخاب سرمربی سخت می کند. پیاتزا مربی 

بدی نیست و مربی خوبی است، البته به نظرم جزو مربیان تاپ دنیا نیست ولی 

خوب است. بحث مهم این است که رفتار جامعه بیرونی والیبال ما در زمانی که 

من سرمربی بودم نشان داد که مربی ایرانی را نمی پذیرد و سخت است و تقوی 

درست ترین تصمیم را گرفت. نوع نگاه به مربی نیاز باید این گونه باشد که او در 

استخدام ماست و نه ما در استخدام او و سیاست ها را ما باید تعیین کنیم و مربی 

در آن چهارچوب عمل کند. 

بهروز عطایی در گفت وگو با »فرهیختگان«: پیاتزا مربی بدی نیست، اما تاپ هم نیست

در تیم ملی خط قرمز وجود نداشت! 
کامی ها فقط سرمربی مقصر است؟ پس نقش بازیکن و فدراسیون چیست؟             با بازیکن سالاری مقابله کردم  در نا

 سومی فولاد سیرجان بهترین نتیجه والیبال ملی ما از سال 2021 بود                                           انتقادات بازیکنان از من با هدایت پشت پرده بود            


